



Health Canada Guidance Documents:

Health Canada is pleased to present the new compliance promotion document containing frequently asked questions to assist hospital blood banks in understanding the requirements for the investigation and reporting of errors and accidents under the *Blood Regulations*. These requirements apply to ALL blood establishments, including hospital blood banks that do not require a registration and only store, transfuse or transport blood.

FAQ Blood Errors and Accidents June 2022 <https://www.transfusion.ca/Resources/Shared-Resources/Federal>

If you have any questions, please contact bpcp-pcpb@hc-sc.gc.ca

Save the Date for Upcoming events:

- [Haemovigilance in Australia and Beyond](#) Free and Virtual - August 18, 25, Sept 1 & 6
- [BCSLS Congress](#) 21-23 September 2022
- [SSMLT Fall Conference](#) 22-24 September 2022
- [CSTM Education Day Moncton NB](#) 24 September 2022 *Transfusion issues - through a Maritime lens*
- [APCSTQ Transfusion medicine science day](#), St-Hyacinthe (Qc), 29 September 2022

ISBT Affiliate Membership Benefits

The CSTM has renewed its Affiliate Membership to the International Society of Blood Transfusion (ISBT). An important benefit of ISBT Affiliate Membership is that CSTM members have access to a suite of material on the ISBT's educational platform, the Academy ePortal. Click [ISBT ePortal on the CSTM Website](#) for more information and instructions on how to access this valuable resource.

The Affiliate Suite currently contains webcasts recorded during previous ISBT congresses as well as over 200 documents in the Guideline Library. The Document Library is categorized under 6 topics: Clinical, Donors, Laboratory, Processing, Quality and Haemovigilance, and Regulation, as well a folder of 'Books – All Subjects'

COPTN Update - National Perinatal Consensus Conference

In late May, ORBCoN hosted a national perinatal Consensus Conference, supported by CBS, Héma-Québec and CSTM in Toronto. The conference, titled: ***Choosing wisely when performing antenatal and postnatal transfusion tests***, brought together medical experts in transfusion medicine, pediatrics, obstetrics, family medicine, maternal fetal medicine as well as nurses, midwives, technologists and a patient representative, to discuss controversial issues in antenatal, perinatal and postnatal laboratory testing.

PowerPoint presentations and the full audio presentations of each of the lectures from the educational day are now available at: <https://transfusionontario.org/en/category/orbcon-resources/presentation-library/perinatal-consensus-conference/>

The Communications Committee is recruiting members with a nursing background to round out our committee. If interested, please contact webmaster@transfusion.ca

Did you know that there are [Career Opportunities](#) listed on the CSTM website?

What else? Check out the [CSTM Website!](#)



COMMUNIQUÉ de la SCMT

[→ English Version](#)

Santé Canada : Document de promotion de la conformité :

Santé Canada est heureux de vous présenter le nouveau document de promotion de la conformité qui contient une foire aux questions pour aider les banques de sang des hôpitaux à comprendre les exigences relatives aux enquêtes et aux rapports sur les accidents et les manquements en vertu du *Règlement sur le sang*. Ces exigences s'appliquent à TOUS les établissements de sang, incluant les banques de sang d'hôpitaux pour lesquelles l'enregistrement n'est pas requis et qui effectuent seulement la conservation, la transfusion ou le transport du sang.

FAQ Sang accidents et manquements juin 2022 : <https://www.transfusion.ca/Ressources/Ressources-a-partager/Gouvernement-Federal>

Si vous avez des questions, n'hésitez pas à communiquer au bpccp-pcpb@hc-sc.gc.ca

Réservez la date des événements éducatifs à venir :

- [Haemovigilance in Australia and Beyond](#) en anglais, gratuit, virtuelle
- [BCSLs Congress](#) du 21 au 23 septembre 2022
- [SSMLT Fall Conference](#) du 22 au 24 septembre 2022
- [Journée éducative SCMT Moncton NB](#) le 24 septembre 2022
« *Transfusion issues - through a Maritime lens* »
- [Journée scientifique en médecine transfusionnelle de l'APCSTQ](#), St-Hyacinthe, le 29 septembre 2022

Avantages des membres affiliés de l'ISBT :

La SCMT a renouvelé son affiliation à l'International Society of Blood Transfusion (ISBT). Un avantage important de l'adhésion d'affilié ISBT est que les membres de la SCMT ont accès à un grand éventail de matériel sur la plate-forme éducative de l'ISBT, *l'Academy ePortal*. Cliquez sur [ISBT ePortal sur le site Web de la SCMT](#) pour obtenir plus d'information ainsi que les instructions sur la façon d'accéder à ces ressources.

La « Suite Affiliée » contient des webcasts enregistrés lors des congrès précédents de l'ISBT ainsi que plus de 200 documents dans la bibliothèque de lignes directrices. Cette bibliothèque se divise en six catégories : Clinique, Donneurs, Laboratoire, Traitement, Qualité & Hémostase et Réglementation, ainsi qu'un dossier « Livres – Tous les sujets ».

Mise à jour du RCTOP - Conférence Nationale de Consensus Périnatal

En mai dernier, le RROCS (Réseau régional ontarien de coordination du sang) a organisé une conférence nationale de consensus périnatal, appuyée par la SCS, Héma-Québec et la SCMT à Toronto. La conférence, intitulée : ***Choisir avec soin lors de l'exécution des analyses prénatales et postnatales***, a réuni des experts en médecine transfusionnelle, pédiatrie, obstétrique, médecine familiale, médecine fœto-maternelle ainsi que des infirmières, des sages-femmes, des technologistes médicaux et un représentant des patients pour discuter de questions controversées concernant les analyses prénatales, périnatales et postnatales. Les présentations PowerPoint de cette journée éducative et les présentations audios complètes de chacune des conférences sont maintenant disponibles en ligne : <https://transfusionontario.org/en/category/orbcon-ressources/presentation-library/perinatal-consensus-conference/>

Pour compléter notre comité des communications, nous recrutons actuellement des membres ayant de l'expérience en soins infirmiers. Si vous êtes intéressés, veuillez contacter webmaster@transfusion.ca

Saviez-vous qu'il y a des [opportunités de carrière](#) sur le site Web du SCMT?

Quoi d'autre ? Consultez [le site Web de la SCMT](#) !